
NEJEN

DNES JE
DEN ZEMĚ
Dnes je mezinárodní Den Země – celosvětová událost
na podporu životního prostředí. Jak může Zemi pomoci
každý z nás?

Nakupujme oblečení z druhé ruky
Čím méně nakoupeného oblečení, tím méně emisí i odpadů. Čím
větší podíl oblečení bude v našich šatnících z druhé ruky, tím lépe.
Průměrné nakupování textilu jednou za měsíc má roční uhlíkovou
stopu 370 kg CO₂. Pokud místo nových věcí nakoupíme polovinu
z druhé ruky, ušetříme tak 185 kg CO₂ za rok.

Ve Visa společně s Asociací společenské odpovědnosti pracujeme
na tom, aby byl svět udržitelnější. Se svými partnery dlouhodobě
usilujeme o to, aby byly platební karty vyrobeny z ekologických
materiálů, podporujeme rozvoj elektromobility nebo připravujeme
speciální aplikaci, díky níž si každý z nás může spočítat vliv svých
nákupů na životní prostředí. I těmito kroky chceme ve Visa
dosáhnout nulových emisí do roku 2040.

DNES JE
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AKTIVNÍCH PŘEDPLATITELŮ
DĚKUJEME!

Buďte u toho na idnes.cz/premium

NHL
V PRAZE

EXKLUZIVNÍ
PŘEDPRODEJ
Předprodej ve dnech
25. – 29. 4. 2022

199 Kč199 Kč
390 Kč za rok

ZVÝHODNĚNÉ
PŘEDPLATNÉ

EXKLUZIVNĚ



mojemetro denikmetrodmojemetro denikmetrod

Pátek, 22. dubna 2022
Č. 77, www.metro.cz
Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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NOVÁ,
RYCHLEJŠÍ
SEZÓNAF1

FORMULA 1 ROLEX GRAN PREMIO DELL‘EMILIA ROMAGNA 2022
24.4. EXKLUZIVNĚ NA:

The F1 FORMULA 1 logo, F1 logo, FORMULA 1, F1, FIA FORMULA ONE WORLD CHAMPIONSHIP, GRAND PRIX and related marks are trademarks of Formula One Licensing BV, a Formula 1 company. All rights reserved.

SOUTĚŽ
O POUK A Z NAFORMULESHOP.CZV HODNOTE 5,000 Kč

KONEČNĚ! ČEŠI UVIDÍ
VELKÝ LEZECKÝ ZÁVOD
V PRAZE SE PŘEDSTAVÍ TAKÉ ČESKÁ JEDNIČKA ADAMONDRA STRANA 17

Svátek slaví: Evženie

Britská královna Alžběta II. včera oslavila 96. narozeniny. Firma Mattel na její počest vytvořila novou panenku Barbie. PROFIMEDIA

Pivovod vede do všech
koutů 18leté O2 areny
Rozhovor. Odmítání akcí mne mrzí, říká ředitel jedné z nejmodernějších evropských hal Robert Schaffer.
Úspěchy. Velká výzva byl tenisový Laver Cup. Hokej. Sparta má přednost, v říjnu tu opět bude NHL STRANY 10, 17

inzerce

Klíčový
přístav padl.
Anebo ne?
Ukrajinský Mariupol je pod
kontrolou ozbrojených sil
Ruska a Doněcké lidové
republiky, prohlásil včera
ruský ministr obrany
Sergej Šojgu. Ukrajinský
prezident Volodymyr
Zelenskyj reagoval, že
ač je většina klíčového
jihoukrajinského přístavu
pod kontrolou Rusů,
v části dál kladou odpor
ukrajinské síly. Upozornil,
že ve městě je uvězněno
120 tisíc civilistů. Kyjev se
snaží dojednat výměnu
obránců města za ruské
zajatce. STRANA 7
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Galina Andrejcivová, vystudo-
vaná psycholožka, spolu
s manželem pěstuje na farmě
na Kolínsku kanadské borův-
ky. Když začala válka, rozhod-
la se, že musí dělat něco pro
uprchlíky ze své rodné země.
Už mnoho let ale pomáhá
Ukrajině i v rámci Ukrajinsko
Evropské Perspektivy, kterou
založila. Teď už druhý měsíc
sídlí v pražských Nuslích,
kde jim Praha 4 poskytla pro-
story pro pomoc uprchlíkům.

Kdo vám tady pomáhá?
Máme seznam dobrovolní-

ků, každý chodí ve dnech,
kdy má čas. Někteří pro nás
pracovali už předtím. Platí-
me tu jen za služby a energie.

Exprezident Václav Klaus
se vyjádřil s despektem
na adresu Čechů pomáhají-
cích uprchlíkům. Dosud
prý měli Ukrajince jen
za levnou pracovní sílu,
nyní podle něho „ze všech
přímo tryská láska k Ukra-
jině a Ukrajincům“, ale
možná jen projevujeme
nenávist k Rusku. Jak to
vidíte vy?
Byla jsem překvapená už

v roce 2014 během Majdanu.
Češi sledovali, co se tam děje,
snažili se to pochopit. Situace
se nyní opakuje. Češi pomá-
hají upřímně. Víte, kolik sem
během dne přichází lidí?
Když vidíte babičky, které se
sem došourají s jednou taš-
kou a slibují, že za týden při-
nesou zase další. Lidé tady
chválí naše vojáky, určitě to
všechno nezní neupřímně.
Špatný člověk může být
Čech, může to být i Ukraji-
nec. To není dané národnos-
tí, ale konkrétní povahou.
Češi se uměli vcítit do naší si-
tuace, že to není něco, co si
máme vyřešit jenmymezi se-
bou s Ruskem. Že pochopili,
proč bojujeme. Kdybychom
nebojovali, tak byste i vy na-
jednou měli velice špatného
souseda. Za to jsem Čechům
vděčná.

Jak jste se ocitla v Česku?
Pocházím ze západní Ukra-

jiny, z Bolechiva, malého
města mezi Lvovem a Iva-
no-Frankivskem. Potřebovala
jsem udělat změnu ve svém
životě. Měla jsem v Česku
známé, ti mě v roce 1998 po-
zvali sem. Dostala jsem rady
na cestu. Až přijedu a vystou-
pím v Praze z autobusu, tak
ať si hlídám hlavně svoje
věci, ať se s nikým nebavím,
protože bych se mohla dostat
do problémů. Bylo to úplně

jiné. Nikdo mi věci nesebral,
ale jak jsem na to všechno
myslela, zapomněla jsem
v autobuse svůj velký dešt-
ník. (smích) Známí mě vyzved-
li a jeli jsme do Českého
Krumlova. Strašně se mi tam
líbilo, připomínal mi Lvov.
A ještě tam nebylo tolik turis-
tů. Žila jsem v centru, všichni
jsme se tam znali.

Čím jste se v Česku živila?
V Českém Krumlově jsem

dělala servírku v italské ka-
várně. Pak jsem se přestěho-
vala do Prahy, pracovala jsem
deset let ve firmě Griško, kte-
rá se zabývá vybavením pro
balet. A pak jsem spolu s další-
mi založila Ukrajinsko Evrop-
skou Perspektivu, nezisko-
vou organizaci.

Co bylo důvodem pro zalo-
žení neziskovky?
V té době, v roce 2011, byl

v čele Ukrajiny prezident Vik-
tor Janukovyč. Už názvem
jsme chtěli vyjádřit, jaké hod-
noty chce Ukrajina zastávat.
Ty evropské a co nejvíc se
vzdálit od Ruska.

V čem spočívala tehdy
vaše pomoc?
V komunikaci s evropský-

mi státy a jejich politiky. Byla
to doba politických represí
v Ukrajině. Opozice musela
částečně odejít z Ukrajiny
do Evropy. Na to jsme upozor-
ňovali, jednali jsme o pro-
pouštění opozičních předsta-
vitelů, které Janukovyčův re-

žim věznil. Také jsme pomá-
hali ukrajinským firmám
ve vstupu do Česka, hledali
jsme jim partnery, ale taky
vymýšleli kulturní a vzděláva-
cí projekty. Když přišel
Majdan v roce 2014, směrova-
li jsme pomoc i tam. No a po-
tom začala válka na východě
a vlastně pokračuje doteď.

Vybavíte si ještě 23. únor,
den před napadením Ukra-
jiny Ruskem?
Už pár dní předtímmi vola-

li novináři. Začne válka? Ne-
začne? Co si o tom myslím?
Ale válka na Ukrajině je pře-
ce už osm let, i když se to, co
se tam dělo, bralo jako kon-
flikt. Některámédia to tak be-
rou stále. Přitom už to byla
válka jako vyšitá. Pokud se
ptáte na konkrétní den před
útokem, asi jsem usínala
s otázkou, co bude. Ale že by
člověk uléhal s myšlenkou,
že zítra to začne, to ne. Nemů-
žete hnedmyslet na nejhorší.
Takové myšlenky zaháníte
někam daleko, nepouštíte si
ji blízko k sobě. Samozřejmě,
obavy byly velké, ale že to vy-
vrcholí právě tak, to ne.

Hned 24. února 2022 jste
se rozhodla pomáhat
uprchlíkům?
Na to se mě novináři také

předtím ptali, jestli nastane
uprchlická vlna. I česká vláda
hovořila o pomoci. My jsme
dříve pomáhali lidem zasaže-
nýmválkou na východě Ukra-
jiny, ti totiž neutíkali z Ukraji-

ny, stěhovali se do centrál-
ních částí země. Pomáhali
jsme například dětským do-
movům. Nyní se naše pomoc
soustředila na ty, kteří přichá-
zejí až sem.

Nebyla a není to asi zrov-
na levná záležitost.
Odvézt někam na východ

pár plen a pak se u toho vyfo-
tit, to nám připadalo zbyteč-
né a neekonomické. Ekono-
mičtější je sehnat peníze,
něco nakoupit, naložit celý
kamion a odvézt. Děláme to
i tak, že posíláme oblečení,
zdravotnický materiál a další
věci v kamionu, který sem
přivezl zboží a zpátky bymož-
ná jel prázdný nebo polo-
prázdný. Především se snaží-
me, aby hodnota poslané po-
moci byla vyšší než cena
za palivo pro kamion. I tak to
vycházelo na nějakých osm
devět set eur za cestu. Až
do Lvova.

Kde sháníte prostředky?
V Česku je několik zná-
mých charitativních orga-
nizací. Lidé o nich vědí. Vy
jste spíš malí, zastrčení...
Dává o nás vědět třeba Pra-

ha 4. Je to městská část Pra-
hy, kde je nyní nejvíc uprchlí-
ků z celého hlavního města.
Píše se o nás na jejich webo-
vých stránkách v jejich zpra-
vodaji. Protože fungujeme už
jedenáct let, lidé o nás přece
jen už něco vědí. Teď jsme za-
ložili iniciativu Pomáháme
Ukrajině spolu. Naši dřívější

dárci o nás už vědí, komu po-
máháme, vědí, že naše po-
moc směřuje ke konkrétním
lidem, ne že posíláme věci
do nějakých skladů, odkud se
to pak zase rozděluje. Navíc
každý příjemce nám vypracu-
je zprávu o daru a jeho přije-
tí. Takže nic není anonymní.

Po čem je nyní největší po-
ptávka?
Na začátku, už v roce 2014,

to bylo vybavení pro ukrajin-
skou armádu. Na východě bo-
jovali i dobrovolníci, museli
si sami shánět věci. neměli
oblečení, boty a další. Nová
vláda už armádu vybavila, ta
výrazně zesílila. Jsem na ni
pyšná. Ale teritoriální obra-
na, dobrovolníci, pořád ne-
jsou tak vybavení jako pravi-
delná armáda. Takže i pro ně
sháníme věci. Ale také zdra-
votnickýmateriál pro nemoc-
nice.

Ukrajinci brání svou zemi,
i když je trápila vysoká
míra korupce, velké sociál-
ní rozdíly. Rusko na to spo-
léhalo, že se Ukrajinci kvů-
li tomu nebudou bránit.
Ukrajinci nemají jinou

zem! My to máme v krvi. Ni-
kdy jsme nebojovali za něja-
kého cara. Lidé vždy bojovali
za svou zem a svoji svobodu.
V tom je rozdíl mezi námi
a Rusy. Jistě, s korupcí na tom
není Ukrajina nejlépe, život-
ní úroveň lidí není taková, ja-
kou by si zasloužili. Svoboda
je pro ně důležitá. Teď také
vidí, co dokážou lidé dělat
s městy, jako je Buča a další.

Několik týdnů žijete v Pra-
ze u známých. Kdo se vám
stará doma o borůvky?
Do našeho domu jsme na-

stěhovali jedenáct uprchlíků.
Většinou to jsou naši známí,
kteří museli utéct před vál-
kou. Naštěstí jedna rodina
jsou také farmáři.

Co vám za dva měsíce vál-
ky utkvělo v paměti ze vše-
ho nejvíc?
Těžko z hlavy vymažete

smrt kamarádů. Jeden náš pří-
tel byl zraněný a dostal se
do ruského zajetí. Naštěstí na-
konec skončil ve skupině vy-
měněných zajatců z obou
stran. Co si také zapamatuje-
te, to jsou pocity dětí, které
se ocitnou v Česku a najed-
nou vnímají, že tu není bom-
bardování, neječí sirény.
Nebo když vidíte matku s tře-
mi dětmi, z nichž jednomu
jsou dva měsíce, to je těžké
kafe. PAVEL HRABICA

Galina Andrejcivová v sídle centra pro pomoc uprchlíkům v pražských Nuslích METRO

„Kdyby Ukrajina prohrála,
měli byste špatného souseda“
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Pohled spatra nemusí vždy
působit přezíravě. Žirafa se-
verní núbijská Anna o tom ví
své. Téměř šestiletá samička
odjela minulý týden ze Zoo
Praha do Zoo Liberec, aby se
spojila s tamním samcem.
Vrátit do Prahy by se měla
v září, snad i s kýženým vý-
sledkem chovatelského sna-
žení. Anna je klidné, zvídavé
a přátelské zvíře – stejně bez-
problémová byla i její cesta
na sever Čech.

PETR
HAMERNÍK
Zoo Praha

inzerce

Výdělek z akce
půjde na ochranu
ohrožených ďáblů.

Milovníci piva, zbystřete.
Pražská zoo zve na 1. ročník
Festivalu zvířecích piv. Ode-
hraje se v sobotu 21. května

v zahradách Trojského zám-
ku. Návštěvníci ochutnají
piva se zvířecími názvy ze-
jména od řemeslných pivova-
rů. Veškerý výdělek z akce pů-
jde na ochranu ohrožených
ďáblů medvědovitých.
Impulzem pro vznik festi-

valu byl úspěch právě Ďáblo-
va piva, které vyprodukovala
Zoo Praha s pivovarem Raven

v minulém roce. Výtěžek
z jeho prodeje pravidelně pu-
tuje na sbírku Pomáháme
jim přežít, jež přispívá na
ochranu těchto největších
masožravých vačnatců v je-
jich domovině.
Svou účast na festivalu už

potvrdily pivovary Raven, Ko-
cour Varnsdorf, WildCock,
Trilobit nebo třeba MadCat.

Za vstupné 200 korun, v je-
hož ceně je i limitovaná skle-
nice, nebude nouze ani o kul-
turu. Postarají se o ni hudební-
ci v čele se skupinou Děda
Mládek Illegal Band, zajíma-
vé povídání se zástupci pivo-
varů i zoo si přichystámoderá-
tor Jan Kovařík. Příjemnou at-
mosféru doplní stánky s ob-
čerstvením a řada soutěží. MET

Pohled svrchu

www.prodejtojinak.cz

VOLEJTE ZDARMA

800 22 33 88800 22 33 88

JURIS REAL, spol. s r.o.JURIS REAL, spol. s r.o.
Ihned vykoupíme
či zprostředkujeme
prodej rodinného
domu, bytu, chaty.

Vyřešíme
právní vady, dluhy,
exekuce. Okamžitá
výplata zálohy.

Již 23let zkušeností.

Krátce

Citelis se loučí
Fanoušci MHD, máme
pro vás tip. Zítřek a sobo-
ta budou poslední dva
dny, kdy bude v Praze
v provozu kloubový
autobus Irisbus Citelis
6599. Vůz disponoval
atraktivněji zbarveným
interiérem včetně podla-
hy, odlišnou stropní ven-
tilací či nyní již samo-
zřejmým denním LED
osvětlením. Program
rozlučky najdete na
webu dpp.cz. MET

Zkuste „zvířecí“ piva



ČNB schvaluje prospekt dluhopisů pouze z hlediska toho, že splňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129.
Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Objednávky

e-Finance, a.s.
www.e-finance.eu
Tel.: 515 555 555

info@e-finance.eu

Nestavíme vzdušné zámky,
stavíme a vlastníme
skutečné nemovitosti více jak 20 let

LUXUSNÍ UBYTOVÁNÍ S WELLNESS V BRNĚ
NOVÝ EFI SPA HOTEL**** SUPERIOR S WELLNESS, RESTAURACÍ A ŘEMESLNÝM PIVOVAREM

www.efispahotel.cz | Tel.: +420 515 557 500

• Pobyty se snídaní a večeří
• Parkování v areálu
• Dobíjecí stanice na elektromobily
• Pivovar a restaurace v objektu

• Finská sauna o ploše 36 m2

• Vířivka pro 6 osob
• Hyperbarická komora OXYLIFE
• Odpočívárna v třípodlažní věžičce

EFI SPA Hotel
člen e-Finance Group

DVOULETÉ DLUHOPISY
S ROČNÍM ÚROKEM 8 %

DLUHOPISY
E-FINANCE
S VYSOKÝM VÝNOSEM

Skupina e-Finance, a.s., více jak 20 let
investuje do nemovitostí v atraktivních
lokalitách České republiky. Díky tomu
disponuje stabilním portfoliem zejména
nájemních nemovitostí v hodnotě přesa-
hující 1 miliardu korun. Tyto nemovitosti
pravidelně přináší stabilní výnosy, které
jsou každoročně nad inflací, v dlouho-
dobém horizontu až o několik procent.

8 %

Investice od 50 000 Kč
Roční úrok 8 %
Úrok vyplácen jednou ročně
Možnost předčasného splacení
Dvouleté dluhopisy jsou vydá-
vány na období od dvou do tří
let



www.metro.cz DOMOV pátek 22. dubna 2022 05

Ode dneška do neděle se
na brněnském výstavišti
uskutečníMezinárodní textil-
ní výstava PPM QUILT SHOW
BRNO. Celkově se však jedná
už o čtrnáctý ročník setkání
příznivců textilních technik,
zejména patchworku a quil-
tingu, což je ruční i strojové
ozdobné prošívání dek, tak-
zvaných quiltů. Pro ty, kteří
se chtějí přiučit nové doved-
nosti a obdivují práci quilta-
řek, jsou připravené praktic-
ké kurzy. Zájemci si na výsta-
višti mohou také zakoupit
šicí stroje, látky a další ne-
zbytnosti pro textilní tvorbu.

Na své si přijdou i obdivova-
telé ručních prací. „Máme vel-
kou radost, že se v pavilonu E
představí přes pět set quiltů
od téměř dvou set autorů z de-

vatenácti zemí světa,“ uvedla
ředitelka výstavy Gabriela Cí-
sařová. Mezi zastoupené
země patří kromě České re-
publiky také Dánsko, Fran-
cie, Izrael, Japonsko, Jižní Ko-
rea, Slovensko či USA. „Vznik-
ne tak velká obrazová gale-
rie,“ podotkla mluvčí akce
Markéta Kamenická.
Na jedné ploše najde zákaz-

ník všechny u nás dostupné
značky šicích strojů, které
může porovnat a vyzkoušet,
pro nákup tak získá nejen sle-
vu, ale i veškeré informace.
Stejně tak může vybírat ze ši-
rokého sortimentu látek. Pro
ty, kteří obdivují práci quilta-
řek a chtějí se přiučit nové do-
vednosti, jsou připravené
praktické kurzy od evrop-
ských odborníků. MET

Akce. Pro fanoušky
patchworku a quiltingu

Ceny pohonných
hmot klesly
Benzin Natural 95 zlevnil
oproti minulému týdnu
o 30 haléřů, na průměr-
ných 42,40 koruny za litr.
Nafta se prodává průměr-
ně za 44,67 koruny za litr,
před týdnem byla o 43 ha-
léřů dražší. Vyplývá to
z údajů společnosti CCS,
která ceny sleduje. Na-
vzdory zlevnění jsou ale
paliva stále výrazně dražší
než před rokem.

Obří kameny
padaly na silnici
Karlovy Vary opravují ha-
varijní stav skal nad silni-
cí u přehrady Březová. Blo-
ky kamenů v poslední
době padaly až na silnici,
která vede k lázeňské čás-

ti města. Některé kusy
mají i sto kilogramů. ČTK

Hry v Praze.
Připomenou
Havla i Formana
Místa spjatá s významný-
mi českými osobnostmi
i komunistickou totalitou
dětem představí venkovní
hra, která se v sobotu
uskuteční v centru Prahy.
Z osobností akce připome-
ne třeba bývalého česko-
slovenského a českého
prezidenta Václava Havla,
režiséra Miloše Formana
i Stalinův pomník zboura-
ný téměř před 60 lety
a osud jeho tvůrce Otaka-
ra Švece, uvedli to organi-
zátoři akce z iniciativy
Bez komunistů.cz. Hra
je součástí projektu
Po stopách totalitní minu-
losti. ČTK

Tato nabídka platí od 22. 4. 2022 do vyprodání zásob, nejdéle však do 2. 5. 2022. Ceny jsou uvedeny včetně DPH. Chyby a změny jsou vyhrazeny. Sortiment rostlin nelze nakoupit on-line.

MUŠKÁTY 4PACK
Pelargonium peltatum,
Pelargonium zonale
převislé i vzpřímené, mix
barev, prémiová kvalita z ČR

4pack

119,- Nakupte
on-line na

bauhaus.cz

Záře a lesk
V Jablonci nad Nisou se
včera konala módní pře-
hlídka nejnovějších trendů
v bižuterii. Svou kreativitu
představily bižuterní
a šperkařské firmy, módní
salony i odborné školy.
V centru Jablonce se
1. června chystá akce s ná-
zvem Palác plný bižuterie
a skla. Její návštěvníci se
mohou potěšit řemeslným
uměním českých výrobců.
Představí se zde nové mód-
ní kolekce desítek českých
výrobců bižuterie, šperky
značek Preciosa a Český
granát, bohatý výběr skla
a vánočních ozdob. 2x ČTK

inzerce

Pět a půl miliardy
z evropských
peněz půjde těm,
kteří by na příspě-
vek nedosáhli.

O takzvané kotlíkové dotace
budou moci v novém dotač-
ním kole žádat domácnosti
s nižšími příjmy. Peníze na
výměnu starého kotle za te-
pelné čerpadlo či kotel na bio-
masu mohou získat žadatelé
s příjmem do 14 242 korun

na osobu měsíčně. Dorovnat
se může 95 procent nákladů
až do 130 tisíc korun u kotle
na biomasu a až do 180 tisíc
korun u tepelného čerpadla.
Dotační program představili
ministryně životního prostře-
dí Anna Hubáčková a ministr
práce Marian Jurečka.
Na dotace se nyní vyčlenilo

5,5 miliardy korun z evrop-
ských peněz z Operačního
programu Životní prostředí.
O podporu budou lidé moci
požádat kraje, a to až do kon-
ce srpna. Výzvu k podávání
žádostí zatím vyhlásil Plzeň-
ský kraj. Ostatní kraje by se

měly přidat v květnu či červ-
nu. Pokud si lidé objednali vý-
měnu kotle do konce dubna
nebo už nový kondenzační
kotelmají, mohou získat pod-
poru do 100 tisíc korun. Pře-
dem je možné získat 60 pro-
cent částky. Výdaje se propla-
tí i zpětně, když se výměna
provedla letos po 1. lednu.
Jestliže lidé o dotaci na kotel
požádali a nyní se rozhodnou
pro jiný zdroj, může se žá-
dost ještě upravit. O kotlíko-
vé dotace je velký zájem. Po-
kud by byl vyšší, dají se vy-
užít další peníze z Národního
plánu obnovy. ČTK

Krátce

Kotlíkové dotace
jsou i pro chudší
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Proruská hackerská
skupina Killnet zahlcu-
je weby státní správy.
Míří také na web vlády.

Národní úřad pro kybernetickou a in-
formační bezpečnost (NÚKIB) dál upo-
zorňuje na činnost proruské hacker-
ské skupiny Killnet. Ta už několiká-
tým dnem útočí na weby státní zprá-
vy nebo firem. Vedle webů minister-
stev, Českých drah nebo regionál-
ních letišť se včera zaměřila také
na stránku vlády i samotného NÚKIB.
Tento úřad ale tvrdí, že žádné riziko
nehrozí. Podle NÚKIB šlo o takzvané
DDoS útoky, které jsou považované

za primitivní způsob oslabení inter-
netových stránek (více v boxu). Minis-
tr vnitra Vít Rakušan ve středu uvedl,
že na systémy českých státních i sou-
kromých institucí vedli kybernetický
útok ruští hackeři, žádné informace
ani soukromá data občanů podle
jeho mínění neunikla.
NÚKIB na zvýšené riziko kyberšpio-

náže a kyberútoků v souvislosti se si-
tuací na Ukrajině upozorňoval
na konci ledna, poté opětovně
na konci února. Nabádal organizace
řídící se zákonemo kybernetické bez-
pečnosti i další tuzemské organizace,
především média, k ostražitosti před
nejčastěji používanými technikami
útoků a k aktualizaci informačních
systémů, aby nedocházelo ke zneuži-
tí známých zranitelností. ČTK

Hackeři dál
útočí na úřady

Roční spotřeba piva v Česku
se v roce 2021 propadla
na historicky pátou nejnižší
úroveň od roku 1950. Ta byla
loni 129 litrů na obyvatele.
Mohla za to epidemie covidu.
Přestože pivovary zazname-
naly celkový pokles výstavu
o 2,8 procenta, dokázaly se
přizpůsobit novým podmín-
kámna trhu, a navíc intenziv-
ně podporovat své odběrate-
le. Export českého piva na-
opak dosáhl druhého nejlep-
šího výsledku v celé své histo-
rii. Současná situace a její do-
pady však představují pro vý-
robce opět velkou výzvu.
„Za dva roky covidu už kaž-

dý obyvatel vypil o 30 půllit-
rů méně a s 129 litry jsme se
dostali na historicky páté nej-
nižší číslo. Výstav piva a cel-
kovou tuzemskou spotřebu
ovlivnila hlavně dlouhotrvají-
cí protiepidemická opatření,
omezování gastronomických
provozů a turismu. Musím
uznat, že pivovary se s tím vy-
pořádaly se ctí. Nejenže
masivně investovaly do no-
vých technologií, ale rychle

se přizpůsobily potřebám
svých zákazníků,“ uvedl Fran-
tišek Šámal, předseda České-
ho svazu pivovarů a slado-
ven. MET

Budoucí koncertní sál bude mít čistý zvuk
VMnichově Hradišti na Mladoboleslavsku v dílně akustické společnosti Aveton dokonču-
jí akustické zkoušky nového ostravského koncertního sálu. Testy na modelu sálu v měřít-
ku 1:10 dělali od ledna zaměstnanci japonské akustické společnosti Nagata Acoustics.
Sál pro 1300 lidí bude součástí Domu kultury v Ostravě. Specialisté hledali s použitím mo-
delu akustické vady a ověřovali, že tvar sálu umožní čistý a bohatý zvuk. Převážně dřevě-
ný model, který váží čtyři a půl tuny, se skládá z 2000 dílů. Uvnitř modelu jsou umístěna
čalouněná křesílka a figurky z extrudovaného polystyrenu s vlasy a oblečky, které mají
napodobit posluchače v sále. Simulují akustickou pohltivost posluchačů. I přítomnost lidí
v sále mění akustické parametry prostoru. Stavba samotného koncertního sálu v Ostravě
začne příští rok. ČTK

Spočívají v tom, že z neznámých IP ad-
res ze zahraničí přijde v jeden okamžik
mnoho dotazů a stránky přestanou fun-
govat, takzvaně spadnou. Uživatelé
se tak na napadený web nedostanou.

● NÚKIB uvedl, že se proto může stát, že
stránky nebudou v některých momen-
tech dostupné. České dráhy například
řešily problém s výpadky mobilní apli-
kace Můj vlak, nefungoval on-line

nákup jízdenek, problémy byly
také s vyhledáváním spojů.

● Napadený byl i portál veřejné správy
portal.gov.cz, uváděl, že „právě
probíhá technologická odstávka
za účelem posílení bezpečnosti webu“.
Podle ministerstva vnitra nebyl portál
veřejné správy vyřazen z provozu
v důsledku hackerského útoku. Šlo
o preventivní odstávku s cílem ještě
více posílit odolnost webu.

inzerce

DDoS útoky

Covid. České pivo
ukazuje svoji sílu

Vede lahváč

Nejprodávanější zůstalo pivo
v lahvích s podílem 45 pro-
cent z celkového výstavu.

● Pivo v sudech si zachovalo,
stejně jako v roce předcho-
zím, čtvrtinový podíl. Zásad-
ně však vzrostl zájem o pivo
v plechovkách, a to v mezi-
ročním srovnání o celých
33 procent. Pivo v PET lah-
vích zaznamenalo další po-
kles z 11 na 10 procent.

● Nejoblíbenějším druhem
piva zůstává ležák, tedy
spodně kvašené pivo se stup-
ňovitostí 11–12. Jeho podíl
dosáhl 55 procent. Pivovary
i letos chystají spoustu novi-
nek. Zvláště speciálů. S nadě-
jí vzhlížejí na vývoz do EU.
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Lázeňské sanatoriumDr. Peták ve Františkových Lázních

5denní pobyt RADOST PRO ŽENY s polopenzí a 11 procedurami za 4 900 Kč

tel. 354 508 100
recepce@sanatoriumpetak.cz

www.sanatoriumpetak.cz
Lázeňské sanatorium Dr. Peták, Lesní 111/13, 35101 Františkovy Lázně

ŽENY je toho už naVásmoc? Udělejte si u nás
ve Františkových Lázních RADOST ZE ŽIVOTA!

- 4 noci
- 4 polopenze – snídaně + večeře smoravskýmvínemv ceně
- 11 procedur
● 1 xmanikúra
● 1 x klasickámasáž zad
● 1 x hydromasážní vana
● 1 x slatinný zábal na záda
● 1 x parafínový zábal na ruce
● 1 x aromamasáž obličeje a dekoltu
● 1 x laserterapie (jizvy, strie, vyhlazení pokožky)

Nabízíme ZVÝHODNĚNÝ pobyt pouze v KVĚTNUOD 1. – 29. 5.

8denní RADOST PRO ŽENY s polopenzí a 24 procedurami za 8 400 Kč

- 7 nocí neděle až neděle
- 7 polopenze – snídaně + večeře smoravskýmvínemv ceně
- 24 procedur
● 1 xmanikúra
● 2 x klasickámasáž zad
● 1 x hydromasážní vana
● 3 x slatinný zábal na záda
● 2 x parafínový zábal na ruce
● 1 x aromamasáž obličeje a dekoltu
● 1 x laserterapie (jizvy, strie, vyhlazení pokožky)
● 2 x Kneippův chodník

● 2 x Kneippův chodník
● 1 x zónová reflexní masáž plosek smolekul. vodíkem
● 1x koupel vminerální uhličité vodě obohacené

molekulárním vodíkem v kombinaci s perličkovou
koupelí

● EXTRA BONUS: 4 x pitná kúra nápoje smolekulárním
vodíkem

● 2 x zónová reflexní masáž plosek smolekul. vodíkem
● 1 x koupel vminerální uhličité vodě obohacené

molekulárním vodíkem v kombinaci s perličkovou
koupelí

● 2 x přístrojová lymfodrenáž
● 6 x inhalacemolekulárního vodíku
● EXTRA BONUS: 6 x pitná kúra nápoje smolekulárním

vodíkem

Navíc zdarma k dispozici
● volný vstup v odpoledních a večerních hodinách do bazénu s protiproudem
● wi-fi zdarma v celém sanatoriu
● zapůjčení holí na NordicWalking

Další zlevněné pobyty v květnu:
POSTCOVIDOVÝTÝDENNÍ LÁZEŇSKÝ POBYT PRO 2 OSOBY - 15 500Kč
ZÁZRAK NA BOLESTI ZAD A KLOUBŮ 5 NOCÍ - 6 500Kč
ZÁZRAK NA BOLESTI ZAD A KLOUBŮ 7 NOCÍ - 8 900Kč

inzerce

Symbol ruské inva-
ze zřejmě odolává.

Ukrajinský Mariupol je
pod kontrolou ozbrojených
sil Ruska a Doněcké lidové re-
publiky, prohlásil ruský mi-
nistr obrany Sergej Šojgu.
Ukrajinský prezident Volody-
myr Zelenskyj reagoval, že ač
je většina klíčového jihoukra-
jinského přístavního města
pod kontrolou Rusů, v části
dál kladou odpor ukrajinské
síly. Upozornil, že veměstě je
uvězněno 120 tisíc civilistů.
„Jsou tam naši pohraničníci,
národní garda a policie.
Ženy, které se skrývají se svý-
mi dětmi,“ dodal. Informaci
o ovládnutí Mariupolu zpo-
chybnil mimo jiné ukrajin-
ský zpravodajský server Ukra-
jinska pravda. Ten napsal, že
sám Šojgu přiznal, že ve měs-
tě zůstává na 2000 ukrajin-
ských obránců. Šojgu řekl, že

zbývající ukrajinští bojovníci
jsou zablokováni v místních
železárnách a ocelárnách
Azovstal. Putin nařídil útok
na tento hutní komplex pře-
rušit a místo toho pokračovat
v jeho blokádě.

Dobytí Mariupolu je podle
Reuters ústřední částí plánu
Moskvy odříznout Ukrajinu
od Azovskéhomoře a vytvořit
pozemní most spojující Rus-
ko s ukrajinským poloostro-
vem Krym, který Moskva
anektovala v roce 2014. ČTK

Jsou na mě hodní, říká
Ukrajince Zorjaně Pidkamineckové je 21 let a válku zažila
dvakrát, nedávno v Mariupolu a před osmi lety na Donba-
su. Po útěku ze země našla zázemí v Pardubicích, kde
pracuje v kavárně v centru. „Teď jsem už na tom psychic-
ky líp, mám práci, pořád se snažím něco dělat,“ řekla.
Ze studentky sociologie a psychologie je teď baristkou.
„Lidé jsou na mě neskutečně hodní,“ řekla mladá žena.
Když hostům dobře nerozumí, zákazníci jí v nápojovém
menu ukážou, co si chtějí dát. Česky se teprve učí. ČTK

Velká Británie rozšířila
protiruské sankce
o dalších 26 jmen.

● Na sankčním seznamu jsou
nově zejména vysocí předsta-
vitelé ruské armády včetně
velitele jednotek, které jsou
podle dostupných informací
zodpovědné za masakry

civilistů v ukrajinském městě
Buča. Informovalo o tom
ministerstvo zahraničí.

● Britská vláda později oznámi-
la, že také rozšířila seznam
výrobků, na které se bude
vztahovat zákaz dovozu
z Ruska, a zvýšila cla na
některé zboží. ČTK

Západ dál podle svých
možností pomáhá.

● Německo pošle pancéřové
vozy a kolové obrněnce.

● Prezident Spojených států Joe
Biden oznámil další balíček
bezpečnostní pomoci ve výši
500 milionů dolarů.

● Dánsko posílá vojenskou
pomoc pro Ukrajinu v hodno-
tě 90 milionů dolarů.

● Španělsko pošle 200 tun další
munice a materiálu a vyšle
do země speciální španělský
tým kvůli vyšetřování váleč-
ných zločinů.

Přístavní město
Rusové potřebují

Sankce z Velké Británie kvůli masakrům v Buče

Válečný stav

25.
Ukrajinští poslanci schválili
prodloužit válečný stav
do 25. května. Ten umožňuje
omezit vstup a odjezd
ze země, omezit svobodu
pohybu občanů, cizinců
a osob bez státní příslušnosti
a také omezit dopravu či
vyhlásit zákaz vycházení. ČTK

Další peníze a vojenská pomoc
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Pašeračka Tereza může domů
Češka Tereza Hlůšková, která byla v roce 2019 v Pákistánu odsouzena
kvůli pašování drog a loni v listopadu zproštěna obžaloby, bude moci
zemi opustit. Pákistánský nejvyšší soud zamítl odvolání celního úřadu,
který s vycestováním nesouhlasil. Češka by se měla vydat do vlasti o ví-
kendu. Hlůškovou zadrželi celníci v lednu 2018 na letišti v pákistán-
ském Láhauru s devíti kilogramy heroinu, když se chystala odletět
do Spojených arabských emirátů. PROFIMEDIA

Co se mlsá v Kimově
říši? Severokorejci prý
propadli západním
cukrovinkám.

Autoritářská vláda severokorejského
vůdce Kim Čong-una se přizpůsobuje
novým konzumním požadavkům
svých obyvatel, soudí jihokorejský vě-
dec Kang Tong-wan z univerzity
Dong-A. Kang od roku 2020 zkoumal
na 2000 kusů vyplaveného odpadu
ze Severní Koreje a utvořil tak částeč-
ný obraz tamního trhu.
Obaly od zmrzliny, sušenek, mléč-

ných výrobků, koření amnohého dal-
šího Kang postupně nasbíral na pěti
ostrovech několik málo kilometrů
od severokorejských hranic. V posled-
ních letech je u severokorejského

spotřebního zboží podle něj patrná
větší rozmanitost, obaly mají barev-
né potisky a některé jsou očividnými
kopiemi japonských a jihokorej-
ských produktů. „V současné Severní
Koreji už jsou generace lidí, kteří si
začali uvědomovat, co je to ekonomi-
ka a trh,“ říká Kang. „Kim si nezíská
jejich poslušnost jen pomocí utlačo-
vání, když se sám soustředí na vývoj
jaderného programu. Musí ukázat,
že jeho éra přináší změny,“ dodal vě-
dec.
Severokorejské laskominy se údaj-

ně staly v posledních letechměkčími
a chutnějšími, ačkoli jejich kvalita je
stále nízká. Kangův rozbor složení
na vyplavených obalech produktů na-
příklad ukázal, že Severní Korea po-
užívá listy některých stromů jako ná-
hražku cukru. Podle Kanga by příči-
nou mohl být zaostalý zpracovatel-
ský průmysl.

Opěvoval marihuanu
Istanbulský soud potrestal čtyř-
mi roky a dvěma měsíci vězení
turecko-nizozemského rapera
za to, že podle obžaloby ve svých
písních podněcoval lidi k užívá-
ní drog. V několika písních rapo-
val o marihuaně. Osmatřicetiletý
Mehmet Önder Dogan známý
jako Murda nyní v Nizozemsku
natáčí album.

Básně o manželovi
Filantropka a filmová producent-
ka Olivia Harrisonová, vdova po
členovi kapely The Beatles Geor-
gi Harrisonovi, napsala 20 básní
o svém slavnémmanželovi. Bu-
dou součástí vzpomínkové kni-
hy Came the Lightening, která
vyjde 21. června. Harrison podle-
hl rakovině v roce 2001, ve svých
58 letech. ČTK

Zelený
internet

nordictelecom.cz

Nordic Wi-Fi 20
395 Kč/měs.

Nordic Optika 100
od 595 Kč/měs.

Nordic Plus 1Gb/s
od 895 Kč/měs.

Snižujeme ceny
internetu natrvalo

od 295Kč

od 495Kč

245Kč

Severní Korea
se mění, zjistil
z odpadků

Krátce
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www.kosmas.cz

Říkají si Petros a Bohouš. Vlastně
si tak neříkají, jsou to jejich pravá
jména. Rozhodně jim tak říkají tisíce
jejich příznivců, kteří už od září 2021
vyprodávají jejich živá představení.
Petros a Bohouš v dubnu 2022 slaví
roční výročí odstartování svého

politického podcastu Kecy a politika,
který každý týden sleduje kolem sta
tisíce posluchačů. Tahle kniha není
přepisem jejich politických diskusí,

šarvátek a sporů. Je to pohled za
oponu toho všeho – jak se seznámili,
co spolu prožili, kdy je napadlo udělat
politický podcast, jak vidí český
svět a kam se podle nich ubírají
média. Je to příběh dvou chlápků
středního věku, kteří se rozhodli,
že dají dohromady něco, co je bude
bavit, a tiše předpokládali, že by
mohlo bavit i ty ostatní. Šli do toho
bez jakéhokoli taktizování a slíbili si,
že si nebudou dávat žádná omezení.
Výsledkem byl raketový vzestup
popularity jejich pořadu a živá
vystoupení po celé republice.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Říkají si Petros a Bohouš. Vlastně 
si tak neříkají, jsou to jejich pravá 
jména. Rozhodně jim tak říkají tisíce 

šarvátek a sporů. Je to pohled za 
oponu toho všeho – jak se seznámili, 
co spolu prožili, kdy je napadlo udělat 

TIP NA DOBRÉ 

KECY &
POLITIKA
JAK JSME ZAČALI
A JEŠTĚ NESKONČILI

PETROS MICHOPULOS, BOHUMIL PEČINKA

Pohled za oponu
oblíbeného podcastu

Většina z nás si myslí, že
by se skutečně zlých skut-
ků nikdy nedopustila. Vý-
zkumy odborníků po ce-
lém světě ale dokazují, že
jen málo z nás dovede odo-
lat zlu a udržet si své mrav-
ní zásady. I podle psycholo-
ga prof. PhDr. Radka Ptáč-
ka je každý z nás schopen
prakticky úplně všeho.
„Zlo ani dobro překvapivě
žádnou univerzální defini-
ci nemají. Jde o kategorie,
které si určujeme výhrad-
ně my lidé. O co víc si mys-
líme, že bychom se zlých
věcí nedopustili, o to víc
bychom si na to měli dávat
pozor,“ radí. „Přestože žije-
me ve 21. století, nedove-
deme jako společnost v ně-
kterých případech zlu za-
mezit jinak než zlem. Žije-
me totiž ve světě, kde jsou
zlí lidé, kteří dělají hodně
špatné věci. Zlé lidi musí-
me omezit na jejich prá-
vech nebo svobodě a v pří-
padě krajní potřeby – jako
je například nevyprovoko-
vaná válka – i zabít. Jinak
to zatím neumíme,“ říká
prof. Ptáček. Potřebujeme
schopnost „být zlí“, aby-
chom přežili, nebo se bez
ní obejdeme? Přečtěte si
v týdeníku Téma.

Zlo v nás
KOMERČNÍ SDĚLENÍ
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Jedna z nejmodernějších více-
účelových hal v Evropě – praž-
ská O2 arena – slaví osmnácti-
ny. Její ředitel Robert Schaffer
zde byl poprvé jako návštěv-
ník v roce 2004 na mistrovství
světa v hokeji. Tehdy ještě ne-
tušil, že se o sedm let později
stane její hlavní tváří. Arénu
převzal v době, kdy byla spo-
lečnost v insolvenčním řízení
amusela se vyřešit řada finanč-
ních potíží a oprav. Jako nej-
větší výzvu zmiňuje tenisový
Laver Cup, finále Davis Cupu
či pořádání mistrovství světa
v ledním hokeji.

„O2 arena, kterou v rámci
více než šestnácti set akcí
k dnešku navštívilo 11 a půl
milionu diváků, se technicky
vzato nachází v Libni v Praze
9. Ale zároveň těsně u hranice
Vysočan. Hodně často se o nás
proto mluví také jako o vyso-
čanské areně. Jsme zvyklí
na oboje a nepreferujeme ani
jednu variantu,“ říká pro de-
ník Metro Schaffer.

Co jste si o aréně myslel,
když jste zde byl poprvé?

Vím, že to byl velmi příjem-
ný zážitek. Byl jsem na Klubo-
vém patře, které už tehdy bylo
hodně žádané. Mohl jsem si
užít jak samotný hokej, tak se
i vidět s obchodními partnery.
A samozřejmě bylo skvělé být
v tak velkém a novém prosto-
ru, kdy vám dojde, že na velké
akce už nebudete muset vyjíž-
dět do zahraničí, ale hvězdy
přijedou sem.

Je pravda, že jste měl ředi-
telovat jen krátce?

Do O2 areny jsem přišel
v červenci 2011, asi měsíc
a půl po vyhlášení insolvence
na Sazku a Bestsport. Nabídl
mi to tehdy Richard Benýšek,
který byl do představenstva
jmenován jako krizový mana-
žer po pádu Sazky. Původně
jsem měl jen udělat počáteční
ekonomickou analýzu a popis
situace a po pár týdnech ode-
jít. Pak se ale období prodlouži-
lo na půl roku. A po sjednoce-
ní vlastnictví pod skupinu PPF
jsem nakonec zůstal.

Arénu jste převzal v době,
kdy byla společnost v insol-
venčním řízení. Co jste mu-
sel řešit jako první?

Situace tady byla těžká, byl
nedostatek financí na budoucí
hospodaření. Tehdejší finanč-
ní ředitel mi řekl, že máme pe-
níze na příští výplatu, a pak,
že neví, co bude. Za několik
dnů přišel s výpovědí, že prý

dostal lepší nabídku, a odešel.
Vlastně se toho tolik zkazit ne-
dalo a po té příležitosti jsem
rád sáhl. Byla to zajímavá
doba. Obtížná, ale hrozně zají-
mavá.

Jako největší výzvu často
zmiňujete tenisový Laver
Cup či finále Davis Cupu.
Proč právě tenisové akce?

Vzhledem k tomu, že já sám
jsem velký tenisový nadšenec
a tenista amatér, by to mohlo
vypadat, že u nás tenis protežu-
ji z čistě osobních důvodů. Ale
není to pravda. Tenis je u nás
velmi populární sport, Češky
několikrát vyhrály Fed Cup,
a skoro vždy v naší hale před
domácím publikem. Mužský
tým zde vyhrál Davis Cup po
heroické bitvě Radka Štěpán-
ka. Potenciál vyprodat O2 are-
nu tu byl, a kde jinde uspokojí-
te dvacet tisíc fanoušků? Pro-
kázali jsme tím, že špičkové
sportovní akce tu udělat umí-
me. A když tehdy vznikal nový
tenisový formát Laver Cup,
s chutí jsme společně s týmem
České sportovní a pana Černoš-
ka podali kandidaturu. Soutě-
žili jsme s asi šesti dalšími ev-
ropskými městy. A akce měla
obrovský úspěch.

V čem přesně ten úspěch
spočíval? V počtu diváků?

Byl to historicky první roč-
ník, obrovský zájem fanouš-
ků, prodali jsme vstupenky do
45 zemí světa. Na akci bylo asi
35 procent zahraničních účast-
níků. Špičková tenisová jména
v čele s Federerem a Nadalem,
kteří navíc poprvé stáli
ve čtyřhře na jedné straně sítě.
Byla to neskutečná euforie.

A zejména to byl obrovský pří-
nos a propagace pro Prahu
a vůbec Českou republiku.

Je komplikovanější halu
přestavět tak, aby splňova-
la parametry pro hru?

Co se týče povrchu, už jsme
měli v O2 areně ledacos – teni-
sový povrch, atletickou dráhu,
free style, kolbiště pro koně,
hřiště na basketbal, florbal
a samozřejmě ledovou plochu
pro náš domácí tým HC Sparta
Praha, mistrovství světa nebo
zápasy NHL. Troufám si říct,
že tu zvládneme cokoli. Připra-
vit povrch vlastně není až tak
složité. Je sice pravda, že třeba
míčové hry se všechny nehrají
na stejném povrchu jako před
15 lety, každý sport užmá svůj
specifický povrch. Ale na náš
pevný základ si každý promo-
tér dá vždy svoji palubovou
podlahu podle toho, jakou
akci připravuje. Nejdůležitější
na celém procesu je přestavba
z jedné akce na druhou, ob-
zvlášť pokud na sebe akce oka-
mžitě navazují.

Takže je potřeba vytvářet
takový harmonogram obou
akcí, aby se daly dělat věci
najednou a vzájemně si ni-
kdo nepřekážel...

Přesně tak. Běžně se přípra-
va pohybuje okolo osmi až de-
seti hodin a jen za Bestsport se
do ní zapojuje až 55 lidí.
K tomu si připočítejte další de-
sítky osob od promotéra.
Od kolegů vím, že asi největší
výzva bylo zrealizovat Davis
Cup v roce 2007, který se hrál
na antuce. Ta se připravuje tý-
den dopředu, práší se, neustá-
le musíte povrch kropit, v hale

je velká vlhkost. Jednou z po-
sledních výzev byly závody
v parkuru – Global Champions
Prague Playoffs v roce 2018.
Pro nás to bylo něco nového,
ale znovu se potvrdilo, že
zvládnout se dá všechno tak,
aby akce odpovídala meziná-
rodním požadavkům. Letos
u nás parkur přivítáme už po-
čtvrté.

Četl jsem, že jste musel od-
mítnout vystoupení Justina
Timberlaka kvůli staveb-
ním úpravám. Mrzí vás od-
mítání akcí hodně?

Samozřejmě mě odmítání
akcí mrzí. V případě Timberla-
ka to bylo zejména proto, že
zrovna v srpnu toho roku fini-
šovaly stavební úpravy O2 are-
ny a nově vznikajícího komple-
xu přilehlého multifunkčního
a kongresového centra O2 uni-
versum. Na takovýto koncert
musíte vyblokovat hned něko-
lik dní, a to v danýmoment ne-
bylo možné. Odmítání akcí se
bohužel děje, ale zejména
z toho důvodu, že nemáme
v našem kalendáři volno. Sna-
žíme se samozřejmě mít co
nejatraktivnější program
a mnohdy stojíme před těž-
kým rozhodnutím, zda dáme
do programu nějaký zajímavý
sport, nebo významné výročí
českého interpreta. Do toho
vám přijde poptávka od zahra-
niční hvězdy, která nabídne
v rámci světového turné Praze
třeba jen dva možné termíny,
a přes to nejede vlak. Pak se
musíte rozhodnout a někoho
odmítnout.

Navíc zde máte, jestli to
chápu správně, domácí ho-
kejový tým HC Sparta Pra-
ha, který je u vás hierarchic-
ky na prvnímmístě a jemuž
musíte garantovat volné
termíny pro hru.

V základní části soutěže drží-
me v kalendáři nějaký počet
termínů, a když dojde ke koli-
zím, snažíme se je řešit. Z hle-
diska play-off je to pak sázka
na to, že Sparta bude úspěšná.
Tam si opravdu nemůžeme do-
volit obsadit nějaký termín
koncertem a jsme zcela závislí
na tom, jak se bude klubu da-
řit. Letos se Sparta po šesti le-
tech dostala do finále a bylo by
nemyslitelné, abychom hýbali
jejich termínem nebo termí-
nem nějakého koncertu.

Z hlediska obsazenosti ka-
lendáře je to složité i z dů-
vodumnoha přesunů kon-
certů kvůli pandemii, že?

Celý jeden rok akcí z roku
2020 jsme museli de facto pře-
nést do roku 2021 a pak ještě
jednou do roku 2022, což bylo
nesmírně složité. Pokud by
tedy nějaký interpret měl po-
žadavek udělat koncert ještě
na podzim letošního roku, už
je to v podstatě nereálné.

Jak se doplňuje program
v universu a areně?

Vehře je řada faktorů, napří-
klad očekávání interpreta, po-
tenciál akce z hlediska počtu
fanoušků, výše ceny vstupe-
nek a podobně. To všemusí dá-
vat ekonomicky smysl, aby
akce byla úspěšná a zisková.
Do největšího sálu O2 univer-
sa se vejde přibližně čtyři a půl
tisíce diváků, takže ten je
vhodný například pro komor-
nější akce nebo začínající in-
terprety. V O2 areně se vyplatí
mít koncert alespoň pro šest ti-
síc diváků nejen z hlediska
ekonomické návratnosti, ale
i určité prestiže interpreta. Ni-
kdo se nechce dívat do polo-
prázdné haly. Je jasné, že když
má přijet Beyoncé nebo Image
Dragons, je O2 arena jasná vol-
ba. Při některých sportech
slouží O2 universum jako tré-
ninková hala a O2 arena jako
hlavní místo konání.

V budově se nachází také
pivovod, který rozvádí smí-
chovské světlé do několika
koutů areny.

Systém používáme od samé-
ho začátku provozu a je oprav-
du unikátní. Myslím si dokon-
ce, že ho máme jako jedni
z mála, možná jako jediní
u nás. Máme k dispozici tan-
kovnu, tedy velký chladicí box
s vestavěnými nerezovými tan-
ky s celkovým objemem
340 hektolitrů piva, z nichž ve-
dou tři kilometry rozvodu piva
ke všem prodejním místům
v areně. Tento systém řízený
počítačem má nesporné výho-
dy na logistiku, energie i perso-
nál. Ale především na čas. Por-
ce piva o objemu 0,4 litru je na-
čepována rychlovýčepem
za pouhé čtyři vteřiny. V jeden
momentmůžeme obsloužit di-
váky na 168 rychlovýčepech
umístěných na 26 stáncích
v několika patrech. Při akci
Beat Fest v roce 2010 jsme vyto-
čili rekordních sto hektolitrů,
tedy 25 tisíc porcí piva. A při
mistrovství světa v ledním ho-
keji 2015 jsme během celého
šampionátu kromě diváckého
rekordu zaznamenali i ten piv-
ní. Vytočilo se 401 250 kelím-
ků piva. FILIP JAROŠEVSKÝ

Robert Schaffer stojí v čele arény od roku 2011. BETSPORT

Plnoletá 02 arena. Hale
s pivovodem vládne Sparta
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Moscow Death Brigade. Ná-
zev techno-rap-punkové kape-
ly z Moskvy je v dnešní době
více než kontroverzní. Jenže
vznikl ještě v době, kdy její
členové v Rusku bojovali pro-
ti fašismu a nacismu. Včera
odehráli koncert v Praze.
V rozhovoru vypráví, proč
jsou doma na černé listině
a že plno jejich krajanů nesou-
hlasí s krvavými kroky
Kremlu na Ukrajině. Rozho-
vor byl krácen, celou verzi na-
jdete, když vyfotíte QR kód
s odkazem na Metro.cz.

Co říkáte na to, jak se Rus-
ko chová na Ukrajině?

Co se nyní děje na Ukraji-
ně, je naprosto katastrofální.
Jakákoli válka je tragédie, ale
v tomto případě ji můžeme cí-
tit mnohem blíže, protože
všichnimámena Ukrajině pří-
buzné nebo přátele, z nichž
mnozí jsou nyní chyceni ve
válečné zóně – mnozí ztratili
své blízké, jiní ztratili své do-
movy nebo byli nuceni uprch-
nout. Jako všichni příčetní
lidé jsme proti válce a násilí.
Od prvních dnů naší kapely
jsme vždy vyjadřovali přímo-
čarý protivojenský a protiau-
toritářský postoj. Jedna z na-
šich prvních skladeb vydaná
před více než deseti lety byla
píseň v ruštině s názvem
Army song, která vyjadřovala
silnou kritiku domácí vojen-
ské propagandy, takže by
mělo být zřejmé, co si o tom
myslíme.

Pocházíte z Moskvy, jak
tam lidé reagují na válku?

Těžko mluvit za všechny,
ale podle lidí, které známe
– většina má přátele nebo pří-
buzné na Ukrajině, takže jsou
samozřejmě zdrceni. Mnoho
lidí nedostává zprávy z oficiál-
ních provládních médií, ale
přímo ze zpráv WhatsApp od
lidí, kteří skutečně uvízli ve
válečné zóně. Mýtus šířený
ruskými a západními médii,
že většina Rusů zjevně podpo-
ruje invazi, je pravděpodobně
nesmysl. Spousta lidí v Rusku
protestuje proti válce, připo-
jují se k masovým pouličním
protestům nebo vyjadřují své
protiválečné názory jiným

způsobem. Mnoho lidí už
bylo zatčeno, pokutováno,
propuštěno z práce a vylouče-
no z univerzit za to, že vyjádři-
li svůj postoj proti válce. Exis-
tují nové zákony, podle kte-
rých může člověk dostat váž-
ný trest za oponování válce,
ale stále není jasné, jak to fun-
guje. Ale i nazývat to „vál-
kou“ je nezákonné.

Jako antifašistická skupina
vystupujete proti ruským
pravicovým extremistům.
Putin tvrdí, že jde na Ukra-
jině proti nacismu. To je
obrovský paradox, že?

Je to typický způsob, jak
úřady ospravedlňují své činy.
Část bojujících se skutečně
otevřeně hlásí k ultrapravico-
vým názorům – myslím, že je
to obecně známé, a široce
o tom informovalamainstrea-
mová západní média. Víme to
přinejmenším proto, že mno-
ho ruských neonacistů včetně
těch, kteří vraždili menšiny
a naše přátele z antifašistické-
ho hnutí, běželo na Ukrajinu,
aby se přidali k těmto forma-
cím. Ale je docela jasné, že
skutečný důvod invaze byl
jiný, a nic nemůže ospravedl-
nit útok na nevinné lidi.

Přibližte nám pozadí
neonacismu v Rusku.
Kdy tam gradoval?

Bohužel od počátku devade-
sátých let bylo neonacistické
hnutí na vzestupu v Rusku,
na Ukrajině a v Bělorusku,

což je ostudný paradox, proto-
že tyto země nejvíce utrpěly
Hitlerovou invazí a ztratily té-
měř dvacet milionů lidí, nebo
dokonce více – podle růz-
ných pramenů. Po roce 2000
antifašističtí aktivisté z těch-
to zemí spolupracovali a vzá-
jemně se podporovali v boji
proti fašistickým gangům.
V Rusku bylo neonacistické
hnutí na vrcholu v následují-
cích deseti letech, kdy bylo
zavražděno mnoho antifašis-
tických aktivistů. To bylo ig-
norováno jak ruskými, tak zá-
padními médii.

Kromě fašismu a nacismu
vystupujete v textech i pro-
ti xenofobii a homofobii.
To je důvod, proč skrýváte
svou identitu a objevujete
se v maskách. Jak těžký je
váš život ve vaší zemi?

No,my už jsme roky na čer-
né listině kvůli našemu proti-
úřadovému postoji a kvůli
tomu nemůžeme v Rusku vy-
stupovat. Myslím, že to je dob-
rý ukazatel toho, jak se věci
mají. Lyžařské masky jsou
součástí celkové image kape-
ly. Pocházíme z pouličního ak-
tivismu a graffiti prostředí,
takže tomu tyhle kukly vzdá-
vají hold. Také masky a naše
teplákové soupravy jsou sou-
částí celkové prezentace kape-
ly. Když jsme tenkrát hráli
v Rusku, neměli jsme masky,
ale když jsme je přidali jako
součást našeho oblečení, byli
jsme skoro první kapela, kte-

rá to začala dělat. Nyní se to
stalo jakýmsi trendem mezi
hudebníky po celém světě.

Moskevská brigáda smrti.
Kontroverzní název. Kdy
vznikl a co znamená?

Kapelu jsme založili v do-
bách, kdy byli neonacisté
v Rusku opravdu silní, neustá-
le útočili, a dokonce zabíjeli
imigranty, zástupce menšin
a punkové scény, přičemž úřa-
dy jejich zločiny ignorovaly
nebo je podporovaly. Chtěli
jsme se proti tomu postavit
a od prvního dne jsme vyjad-
řovali silný antifašistický, pro-
tivojenský a protiúřadový po-
stoj. Naše vystoupení a další
punkrockové koncerty byly
pravidelně napadány neo-
nacisty a přepadány policií,
být antifašista v Moskvě v té
době byla téměř sebevražda,
proto jsme zvolili název
Moscow Death Brigade.

Když jsem na vás byl v Pra-
ze v roce 2015, byl klub ně-
kolikrát vyklizen kvůli na-
hlášení bomby.

Mnoho našich koncertů
skončilo obrovskými nepoko-
ji. Po několika letech jsme se
ocitli na vládní černé listině,
díky čemuž bylo hraní koncer-
tů v Rusku téměř nemožné. Si-
tuace s neonacisty není v Rus-
ku za posledních několik let
tak špatná, ve skutečnosti je-
jich aktivita dramaticky po-
klesla a nedá se srovnávat s
tím, co jsme měli kdysi. Rádi

bychom věřili, že antifašistic-
ké hnutí v tom hrálo stěžejní
roli, protože bylo mnoho
bojů a obětí. Hlavním problé-
mem je nyní útlak úřadů.

Máte někde v Evropě potí-
že s tím, že jste Rusové?

Zatím jsme žádné nezažili.
Věříme, že je to proto, že naše
publikum a lidé, se kterými
pracujeme, jsou všichni pří-
četní, otevření jedinci, kteří
si uvědomují, že soudit lidi po-
dle jednání jejich vlády nebo
jednotlivých zástupců není
nic jiného než do očí bijící na-
cionalismus, šovinismus a po-
kus vyvodit kolektivní odpo-
vědnost. A také věříme, že
lidé vědí, kdo jsme, a že jsme
léta, ne-li desetiletí, stáli proti
válkám, nacionalismu, vojen-
ské propagandě a vládní kon-
trole, přestože jsme kvůli
tomu čelili četným útokům.

Výtěžkem z prodeje triček
podporujete Ukrajinu. Ko-
lik už jste vybrali?

Sbíráme peníze pro němec-
kou dobrovolnou organizaci
Taxi for Solidarity, která po-
máhá uprchlíkům. Společně
s naším německým labelem
Fire and Flames a francouz-
skýmpromotérem jsme již da-
rovali téměř 2500 eur a ještě
pár tisíc darujeme z triček
prodaných na turné. Také
jsme darovali dětské výrobky
a potraviny uprchlíkům z vý-
chodní Ukrajiny, kteří skonči-
li v Rusku. PETR HOLEČEK

Moscow Death Brigade vystupují od roku 2007, na kontě mají zatím tři desky. MDB

Paradox. Antifašistům z Moskvy
hrozí za koncert v Rusku vězení

inzerce

Více najdete na

WWW.METRO.CZ
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Napište svou bublinu

„Máme být zelenina?
Nevím, kde udělali
návrháři chybu?“

TOMÁŠ TOMMY MÁDR
Facebook

Slova vpisujte okolo číslice doprava,
první písmeno je vždy nad číslicí.

1. fronta
2. jm. herečky Baarové
3. patřící ovci
4. jm. herečky Medřické
5. tajenka

6. čiperný
7. zelené části rostlin
8. nápoj s kofeinem
9. opak „pravá“

Teplotní rekordy: -2,7 °C (1852) 27,7°C (1800) Bio:

Počasí

Vydává:MAFRA, a. s., Karla Engliše 519/11, 150 00 Praha 5, IČ: 45313351, www.metro.cz. Kontakty: 225 065 111, dopisy@metro.cz, jmeno.prijmeni@metro.cz. Redakce: šéfredaktor - Petr Holeček,
zástupce šéfredaktora - Šimon Merta. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Inzerce: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, 225 065 120. Tisk:mafraprint – Praha a Olomouc

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.05 Polopatě
17.00 Bydlet jako... Afrodité
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Poldové a nemluvně

(1/13)
21.25 Všechnopárty
22.20 Profesionálové
23.10 Kriminalista II
00.15 AZ-kvíz
00.40 Toulavá kamera
01.10 Objektiv
01.40 Rajské zahrady II
02.00 Dobré ráno
04.30 13. komnata Tomáše

Klimta

16.40 Kouzlo Afriky
17.05 Sousedé
17.35 Jáva, duše Indonésie
18.30 Heydrich – konečné

řešení (34/44)
18.55 Největší tankové bitvy
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Slídilové
22.10 Marie Stuartovna,

královna Skotska
00.15 Fargo IV (7/11)
01.00 Jeruzalém, město vášní

a naděje
01.55 Velké stroje zblízka II
02.40 Ze zoo do zoo
03.05 Řekni mi, co jíš...
03.35 Příběhy železné opony

15.55 Kriminálka Las Vegas III
(3)

17.00 Odpolední Televizní no-
viny, Sportovní noviny

17.25 Na lovu
18.25 Ulice (4255)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Survivor

Česko & Slovensko (28)
22.55 RED 2

Akční film (Fr./Kan./USA, 2013)
01.10 Kriminálka Las Vegas III

(2)
02.10 Kriminálka Las Vegas III

(3)
03.10 Na lovu
03.55 Doktoři z Počátků (47)
05.00 Novashopping

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Máme rádi Česko
22.00 Tátové na tahu (7)

Komediální seriál (ČR, 2018)
23.15 Ano, šéfe!
00.25 Like House 3
01.10 Like House 3 Night show
01.30 Námořní vyšetřovací

služba IV (19)
Doba odkladu. Krimiseriál
(USA, 2006)

02.30 Jake a Tlusťoch IV (2)
03.30 KriminálkaMontpellier

(11)
04.40 Jak se staví sen

06.00 Ranní fresh
09.00 Flashback
11.00 Tattoo Fixers Extreme
14.00 Óčko trendy
15.00 Óčko Chart
17.00 Óčko hity

Klipy nonstop
18.00 CZ & SK

České a slovenské klipy
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
Zdravý pohyb a motivace na
každý den

19.00 Óčko hity
Klipy nonstop

21.30 Tattoo Fixers Extreme
22.00 O black list fresh
23.00 O black list party
0.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

14/18 °C 13/17 °C 14/18 °C 12/16 °C

Sudoku
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Při nákupu se vám zobrazí
i informace a rady o vlivu této
aktivity na klima: příště se roz-
hodněte pro přímý let ve dne,
a ne pro noční let s mezipřistá-
ním, abyste tak zmenšili dopad
svého nákupu.
Společnost ecolytiq spolupra-
cuje už od svého vzniku se spo-
lečností Visa. Jejich posláním je
poskytovatmilionům spotřebi-
telů přehledná data o vlastním
vlivu na životní prostředí, jakož
i personalizované informace
které jim umožní vést udrži-
telnější životní styl.
Společnost Visa spustila v lis-
topadu 2021 svůj nový balík
výhod zaměřených na udržitel-
nost Visa Eco Benefits. Pro dr-
žitele karet je mimo jiné k dis-
pozici kalkulačka uhlíkové
stopy od společnosti ecolytiq.
Kalkulačka obsahuje persona-
lizované informace o klimatu,
týkající se „ekologizace“ zvyků,
kompenzace emisí (například
financováním environmentál-
ních projektů podporujících ob-
novitelné zdroje energií), jakož
imožnost obdarovat neziskové
organizace. Držitelé karet jsou
takémotivováni a odměňováni

Udržıtelnost ve světě
fınančních slUžeb
Představte si následující: při
kontrole své bankovní aplika-
ce uvidíte vedle ceny letenky,
kterou jste právě koupili, další
hodnotu v kilogramech. Je to
množství oxidu uhličitého, kte-
ré vás nákup „stojí“ v emisích
– vaše uhlíková stopa.

Spočítejte si, jak můžete
svými platbami pomoci planetě

prostřednictvím kampaní s té-
matikou ESG.
Z interních dat společnosti eco-
lytiq je vidět, že držitelé karet
takto dokáží snížit svou uhlí-
kovou stopu v průměru o 10%
– což ovšem nemusí být jen
výsledek snížení výdajů.

další vlıv platebních
sítí na žıvotní
prostředí
V současné situaci všichni mu-
síme usilovat o snižování emisí
uhlíku. Zbývá už velmimálo let
na omezení globálního oteplo-
vání na 1,5 °C. Zjistit úlohu
plateb v přechodu na nulové
emise je cílemprůzkumu, který
vypracovala University of Cam-
bridge Institute for Sustainabi-
lity Leadership (CISL) ve spolu-
práci se společností Visa. Díky
němu byly identifikovány způ-
soby, jak mohou platební sítě
pomoci dosáhnout cílů přecho-
du na nulové emise.

Udržıtelná doprava
Společnost Visa spolupracuje
s více než 100 evropskýmiměs-
ty na začlenění integrovaných
plateb do veřejné dopravy. Spo-

třebitelé by měli mít možnost
používat svou platební kartu,
aby získali nejvýhodnější jízdné
v různých druzích dopravy, ať
už cestují MHD, nebo si prona-
jímají koloběžku či kolo nebo
si chtějí nabít elektrické auto.

sdílená ekonomıka
Odhaduje se, že hospodářství
„seber, použij, vyhoď“ přispívá
až 50% k celosvětovým emisím.
Přechod na sdílenou ekonomi-
ku, v níž se zboží opětovně po-
užívá, recykluje a pronajímá,
by podle PWC.3 mohl do roku
2025 ušetřit přibližně 7,5 bilio-
nu korun.

Udržıtelné (retaılové)
bankovnıctví
Podle průzkumu by až třetina
spotřebitelů v některých ze-

mích EU přešla do banky s lep-
ší nabídkou produktů a služeb
v oblasti udržitelnosti. Jedenáct
procent evropských bank v sou-
časnosti zvažuje udržitelné
kreditní nebo debetní karetní
produkty.

slUžby v oblastı
Udržıtelnostı
založené na datech
Údaje o platbách lze využít
k poskytování produktů, řeše-
ní nebo konzultačních služeb
společnostem, které chtějí
být uhlíkově neutrální. Orga-
nizacím veřejného sektoru
mohou data poskytnout lepší
pochopení městské mobility,
městského plánování a zdra-
votního stavu populace nebo
cestovního ruchu či účinnosti
daňových pobídek.

Společnost Visa
edukuje držitele
svých karet, banky
i obchodníky v oblasti
udržitelného chování
a svými moderními
technologiemi
a inovativními
službami jim k tomu
dává i potřebné
nástroje, jejichž
prostřednictvím
mohou přispět
k ochraně planety.

visa je členem asociace společenské odpovědnosti,
jejíž vizí je, aby se společenská odpovědnost a udržitelnost staly
přirozenou součástí podnikání i fungování každé organizace
v České republice. Asociace propojuje firmy, veřejný sektor,
neziskový sektor, sociální podniky a vzdělávací instituce, díky
čemuž vytváří odpovědnější společnost, která se ve svém
počínání navrací k tradicím a hodnotám.
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Atletika, basket-
bal, florbal nebo
karate. Firmy finan-
cují sportovní
kroužky pro děti,
omezují tak „mo-
derní chudobu“.

Chudoba rodin v českých ze-
mích se ještě před sto lety
projevovala úplně jinak než
nyní. Například tím, že děti
nosily boty jenom v zimě,
aby se jimneošoupaly podráž-
ky. Rodiny mívaly méně
masa, o sladkostech v dneš-
nímmnožství ani nemluvě.
Jedním ze zásadních proje-

vů „moderní chudoby“ je si-
tuace, kdy rodiče nemají
pro své ratolesti finance na
zaplacení zájmových krouž-
ků či sportovního vybavení.
Podle Českého statistického
úřadu může takovou situaci

řešit až třetina rodin s dětmi,
nejčastěji pak rodiny neúpl-
né. Problém se snaží napravit
školy, které spolupracují s ne-
ziskovými organizacemi
nebo také s firmami.
Právě na firmy je tlačeno,

aby si uvědomily svou „spole-
čenskou odpovědnost“
a vlastní aktivity nezaměřova-
ly pouze na co nejvyšší zisky,
ale aby se co nejvíce snažily
pomáhat například v sociál-
ních oblastech. A stále více fi-
rem na tuto prosbu „slyší“
a reaguje různě – třeba tak,
že podporuje děti ze základ-
ních škol, aby mohly navště-
vovat kroužky. Tomu se věnu-
je například společnost Agro-
fert, která už téměř 10 let pro-
vozuje projekt zvaný Sportov-
ní centra. Jak funguje?

Třináct sportů na výběr
Projekt Sportovních center

Nadace Agrofert vznikl v roce
2013 a nyní funguje v mnoha
městech po Česku, například

v Praze, Kutné Hoře, Brně,
Vodňanech, Lovosicích
a mnoha dalších.
„Snažíme se umístit naše

centra přímo do školních tě-
locvičen, aby děti nemusely
nikam složitě dojíždět,“ říká
Jan Pavlů z Nadace Agrofert,
který má projekt na starosti.
V nabídce je celkem 13 spor-
tů. „Nejčastěji to jsou atleti-
ka, florbal, basketbal, míčové
hry, gymnastika, ale nabízí-
me i méně rozšířené sporty –
například karate,“ říká Pavlů.
Trenéři spolupracují i s dru-

žinami. „Děti z družin vyzve-
dává přímo trenér. Po trénin-
ku jsou vráceny zpět, takže
rodič nemá žádné starosti
a dítě si odpoledne vyzvedává
v družině již vysportované,“
vysvětluje.
Tréninky probíhají nejčas-

těji dvakrát týdně a dítě se
klidně v rámci jedné školy
může přihlásit do více cen-
ter, aby si vyzkoušelo různé
sporty.

Zápisné pár stovek na rok
Celá aktivita reaguje

na dlouhodobě špatnou situa-
ci, kdy mnoho dětí nesportu-
je, ať už z finančních důvodů,
nebo kvůlimalé nabídce spor-
tů v dostupné vzdálenosti.
„Právě proto je kurzovné
symbolická částka, za polole-
tí se jedná o nízké stovky ko-
run,“ vypočítává Pavlů. Děti
na sportovní aktivity potřebu-
jí jen věci na převlečení.
„O sportovní vybavení se sta-
rá Nadace Agrofert,“ dodává
Pavlů.
V letošním školním roce

funguje přes 100 sportovních
center po celé republice. „Ak-

tuálně je navštěvují téměř tři
tisícovky dětí,“ vysvětluje Jan
Pavlů a doplňuje, že velmi po-
pulární jsou sportovní dny.
„Oblíbený je hlavně Spor-

tovní Den dětí 1. června nebo
letní soustředění. V zimě pak
Mikulášský sportovní den
nebo Vánoční sportovní tur-
naje. Každý rok se aktivity
účastní stovky dětí,“ uzavírá
Pavlů a lituje, že kvůli epide-
mii se mnoho akcí muselo
zrušit.
Sportovní kluby a kroužky

mají aktuálně problém s ne-
dostatkem trenérů i s jejich fi-
nancováním, nemají dosta-
tečné prostředky na zaplace-
ní trenéra na celý den. Trené-
ři tak často mají své zaměst-
nání a zejména ve velkých
městech pracují od devíti ho-
din až do odpoledne. Tím pá-
dem nemají čas vést dopoled-
ní či brzké odpolední krouž-
ky, na pozice se tak hlásí pou-
ze studenti nebo senioři v dů-
chodu. 5 PLUS 2

Po celé republice

2800
Přes sto sportovních center
po celém Česku navštěvuje
téměř 2800 dětí.

Projekt Sportovních center Nadace Agrofert vznikl již v roce 2013. Teď podporuje mladé sportovce v řadě měst. A to nejen v létě, ale také v zimě. NADACE AGROFERT

Až třetina rodin si nemůže
dovolit dát dítě do kroužku



DEJTE MODROU ZÁBAVĚ
TRAMPOLÍNY  DĚTSKÁ HŘIŠTĚ  VÍŘIVKY  BAZÉNY  INFRASAUNY

TRAMPOLÍNY již od 3 990 Kč

a užijte si
JARO V POHYBU

Produkty zakoupíte nawww.marimex.cz,
v prodejně Libušská 221/264, Praha 4 a nebo v široké partnerské síti.
Chyby v tisku vyhrazeny. Všechny fotografie jsou pouze ilustrační.
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Nejčastěji lidé očekávají, že za jednu matraci dají 4 až 10 tisíc korun. PROFIMEDIA

Téměř polovina dotazova-
ných z průzkumu společnos-
ti STEM/MARK preferuje ná-
kup matrace v kamenné pro-
dejně, častěji se jedná o lidi s
vysokoškolským vzděláním.
Naopak lidé bez maturity by
matraci zakoupili spíše
on-line. Vyplývá to z průzku-
mu, který si dala udělat spo-
lečnost ProSpánek, jež se za-
bývá zdravým a komfortním
spánkem.

Ačkoli je on-line nakupová-
ní stále větším trendem, ne-
platí to u pořizování nové
matrace. „Při nákupu matra-
cí dávají lidé stále přednost fy-
zickému nákupu v kamenné
prodejně, přičemž se typicky
podívají do dvou tří obcho-
dů,“ říká Ondřej Bacík, ob-
chodní ředitel firmy ProSpá-
nek, která má v České repub-
lice 33 zážitkových prodejen
a dalších 36 na Slovensku

a v Polsku. Do kamenné pro-
dejny si chodí zájemci rovněž
nejčastěji pro potřebné infor-
mace před samotným náku-
pem (50 %). Značná část si je
hledá také pomocí internetu,
kde se snaží obvykle zjistit,
podle čeho si matraci vůbec
vybrat.
Rozhodující parametry

pro její výběr jsou kvalita, tvr-
dost a použité materiály.
„A to navzdory skutečnosti,

že třetina dotázaných nemá
tušení, z jakých materiálů je
jejich současná matrace,“ do-
dává Bacík. Cena je při rozho-
dování až na čtvrtém místě.
Nejčastěji lidé očekávají, že
za jednumatraci dají 4 až 8 ti-
síc Kč (41 %), velká část však
čeká nižší cenu.
Nejméně při výběru matra-

ce lidé zohledňují její barvu,
značku a to, zda je vyrobena
v ČR. To do jisté míry odráží

i skutečnost, že polovina do-
tázaných neví, jaké značky je
jejich aktuálnímatrace. Nece-
lá polovina (46 %) oslovených
se domnívá, že matrace by
měla vydržet 5 až 10 let.
Čtvrtina ji ale využívá

i více než 10 let. „Životnost
matrace se odvíjí od její kvali-
ty, je to v průměru osm až de-
set let, nejdéle patnáct, pak
už nemusí plnit svou funk-
ci,“ uzavírá Bacík. MET

Servis poskytuje UNIQA od
roku 2009. Aktuálně směřu-
je zdarma cílené informace
více než 100 000 zákazníků
v Česku i na Slovensku.

SMS zprávy jsou stručné
a zahrnují druh blížícího se
nebezpečného počasí a urče-
ní času, kdy nastane. Zprávy
jsou doručovány klientům
s přesností pro jimi zadané
PSČ, jsou tedy velmi kon-
krétní jak v lokalizaci, tak
i v časovém určení události.
Tím se liší od běžně dostup-
ných obecnějších meteorolo-
gických předpovědí.

Jaké výkyvy počasí
MeteoUNIQA hlásí

MeteoUNIQA pomáhá připravit
se na extrémy počasí

MeteoUNIQA informuje
o blížícím se větru s rychlos-
tí nad 70 km/h, o bouřkách
spojených se silným deštěm
a/nebo krupobitím, intenziv-
ních přívalových deštích od
30 mm za 6 hodin, a v zimě
o novém sněžení nad 5 cm
během 6 hodin nebo o namr-
zajícím dešti. Údaj o čase, kdy
příslušný výkyv počasí udeří,
je vždy součástí sdělení. „Kli-
ent tak má vždy alespoň mini-
mální náskok, aby mohl přeplá-
novat svůj program a zabránit
škodám nebo dokonce újmě na
zdraví,“ popisuje užitečnost
MeteoUNIQA Jaroslav Cha-
loupka, ředitel odboru Cus-
tomer Management UNIQA.
V průměru za posledních 6

let bylo vydáno ročně 382
různých druhů varovných
zpráv, přičemž více připad-
lo na Slovensko (216) než na
Česko (166). Nejvyšší výskyt
výstrah byl v roce 2020, kdy
stoupl počet vydaných zpráv
oproti průměru o 45 %. Trend
vyššího počtu informací tr-
val i loni. Bylo to způsobeno
rovněž inovacemi v práci
meteorologů, jež umožnily
podrobnější a lokalizovaněj-
ší upozornění.

Ve sledovaném období 2016-
2021 se týkala většina varo-
vání silných bouřek (více než
¾ všech vydaných výstrah).
Druhým nejčastějším byl
přívalový déšť s podílem
cca 11 %. Silné nárazy větru
a vichřice nebo silné sněžení
se vyskytovaly v SMS zprá-
vách shodně necelými 6 %.

Příklady reálných varov-
ných upozornění
MeteoUNIQA
Nejvážnější událostí extrém-
ního působení živlů bylo loň-
ské tornádo na jižní Moravě
24. června 2021. To předsta-

vovalo vyvrcholení vlny
silných bouřek s výskytem
krupobití. Tornádo zpustoši-
lo několik obcí v pásmu asi
20 km mezi Břeclaví a Hodo-
nínem. Během necelých 40
minut registrovala UNIQA
na 2700 škod na majetku
a autech svých lokálních
klientů. Správně formulova-
ná varování před blížící se
událostí, která byla spojena
i se silným krupobitím, byla
místním zákazníkům za-
slána v 16:45 s platností do
20:00. Tornádo řádilo v čase
19:14 až 19:53.

Posledním velkým sezónním
výkyvem pro službu MeteoU-
NIQA byla déletrvající série
vichřic v únoru 2022. Nej-
silnější vítr dosahoval rych-
losti v nárazech až 120 km/h.
Hasiči vyjížděli ke stovkám
kalamit; desítky tisíc do-
mácností byly dočasně bez
elektřiny. Zákazníci UNIQA
věděli o blížící se nepřízni
počasí s předstihem, mohli
se na ni připravit a zajistit
si bezpečí. Zaslaná varování
se týkala postupně celého

území ČR, přičemž zejména
oblast severních, západních
a středních Čech obdržela
během deseti dnů opakova-
ná avíza.

Partnerství
s Meteopressem
Služba MeteoUNIQA funguje
na základě monitoringu vý-
voje počasí v nepřetržitém
směnném provozu part-
nerské společnosti Meteo-
press. SMS může být vyslána
kdykoli v okamžiku vyhod-
nocení rizika s potřebným
předstihem pro jakoukoli
lokalitu v ČR a SR podle PSČ
bydliště nebo rekreační-
ho objektu, které si klient
zadá. „Na službu MeteoUNIQA
máme velmi dobrou zpětnou
vazbu. Velká část klientů si na
ni zvykla a plně jí důvěřuje. Řada
domácností využívá službu pro
více lokalit – například pro PSČ
bydliště a PSČ víkendové cha-
ty. Pravidelně vyhodnocujeme
úspěšnost a přesnost varování.
Ve spolupráci s partnerskýmMe-
teopressem průběžně službu dále
vylepšujeme,“ dodává Jaroslav
Chaloupka.

K pojištění majetku a vozidel poskytuje
UNIQA zdarma varování o blížícím
se nepříznivém počasí. SMS zpráva
upozorní klienty na nebezpečné počasí
s předstihem, aby se na něj mohli
připravit.

Matrace. Třetina lidí vůbec neví, na čem vlastně spí
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Práce - nabídka

Starožitnosti
• Koupím nábytek, šicí stroje,
obrazy, hračky, porcelán, sklo,
věci z půdy, mince, knihy, časo-
pisy, jízdní kola, lustry, věci z
1. a 2. světové války, různou
veteš. Vše, co vám doma pře-
káží. Jednotlivě i celé pozůsta-
losti. Platba hotově. Slušné a
vstřícné jednání. Volejte na
tel. 604962685 259099

Vysokoškolskámenza v Plzni hledá
POMOCNOU SÍLU
DOKUCHYNĚ

HPP, jednosměnný provoz po-pá.
Kontakt: lenka.korcek@kam.cuni.cz

tel. 775 865 511

Přijedeme rádi kamkoliv
v Čechách i na Moravě.

Návštěvy u Nás až po tel. domluvě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

Tel.: 602 229 348
sberatelskykabinet@post.cz

SBĚRATELSKÝ KABINET
Michelská 12A, Praha 4, Michle

VYKOUPÍ IHNED ZA HOTOVÉ
odznaky, známky a staré pohledni-
ce, staré gramofon. desky, veškeré staré
mince, kapesní, náramkové hodinky,
i nejdoucí, všech značek (i PRIM), sta-
rou bižuterii, český granát, nábytek do
r. 1975. Šavle, bodáky a uniformy, rádia
a tranzistory, vánoční ozdoby, formič-
ky na vánoční cukroví, betlémy, hous-
le a hudební nástroje. Kufry, textilie,
veškeré nádobí, šicí a psací stroje, ob-
razy a gra a, lampy a lustry, hmoždíře,
žehličky, konvice, lavory a umyvadla,
sklo a porcelán, paroží, fotoaparáty,
staré nářadí, malířské válečky, příbory,
kabelky, kufry a staré uhláky. Staré
rybářské potřeby (pruty, navijáky,
podběráky,). Papírové peníze – v pod-
statě vše co přijde pod ruku. Bereme
opravdu téměř vše.

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží, vše do r. 1990.
T: 734843403258009

Krátce

Nejdřív na hokej,
pak na fotbal
Fotbalisté Sparty a Ostra-
vy vstoupí do nadstavbo-
vé části ligy v sobotu až
ve 20.00. Zápas mezi tře-
tím a pátým týmem
ve skupině o titul měl
mít původně výkop o ho-
dinu dříve, kvůli kolizi
s finále hokejové extrali-
gy mezi Spartou a Třin-
cem začne později.

O nákup Chelsea
se zajímají
hvězdy sportu

Sedminásobný mistr svě-
ta formule 1 Lewis Ha-
milton se chce jako in-
vestor podílet na převze-
tí anglického fotbalové-
ho klubu Chelsea. Agen-
tuře DPA to potvrdila
mluvčí britského pilota.
Podle médií chce do kou-
pě londýnského týmu
investovat i americká
tenistka Serena William-
sová.

Ztratil dobře
rozjetý zápas
Český tenista Jiří Leheč-
ka vypadl na turnaji v Bě-
lehradě ve druhém kole.
Dobře rozehraný zápas
s Rusem Andrejem
Rubljovem nedotáhl
do úspěšného konce
a světové osmičce podle-
hl 6:4, 6:7 a 2:6. Další pokus. United zkusí kouče Ajaxu

Novým trenérem fotbalistů Manchesteru United se od příští sezony stane podle očekává-
ní Erik ten Hag. Nizozemský kouč Ajaxu Amsterdam nahradí ve funkci Ralfa Rangnicka,
v klubu podepsal smlouvu do roku 2025 s opcí na další sezonu. Úspěšný kouč vede Ajax
od sezony 2017/2018, s klubem získal dva tituly a v roce 2019 s ním postoupil do semifi-
nále Ligy mistrů. Ten Hag se stane dalším trenérem United po odchodu legendárního
Alexe Fergusona v roce 2013. Od té doby mužstvo vedli David Moyes, Louis van Gaal,
José Mourinho a Ole Gunnar Solskjaer. AP

Na lezecké závody
může dorazit
1500 diváků.

DoČeska se po pěti letech vrá-
tí velký mezinárodní závod
ve sportovním lezení pod hla-
vičkou světové federace IFSC.
V Praze se od 30. dubna
do 1. května uskuteční Evrop-
ský pohár v boulderingu, kde
nebudou chybět ani české jed-
ničky Adam Ondra a Eliška

Adamovská. Přihlášeno je
více než 160 závodníků
z 22 zemí včetně pátého
muže olympijských her v To-
kiuMickaëlaMawema z Fran-
cie.
Elitní lezci se utkají v Jun-

gle sport parku v Letňanech.
„Byla to pro nás logická vol-
ba. Máme zde reprezentační
centrum,máme tu vlastní tré-
ninkovou stěnu, profily, chy-
ty, zázemí. Těžko bychom to
někde jinde dávali dohroma-
dy,“ vysvětluje předseda Čes-
kého horolezeckého svazu

Jan Bloudek. Sobotní kvalifi-
kace budou ve vnitřních pro-
storách a z kapacitních důvo-
dů nejsou přístupné pro veřej-
nost. Nedělní semifinále a fi-
nále budou venku na stěně,
která se začne budovat v pá-
tek. Prostor pro lezce bude za-
střešený kvůli případné ne-
přízni počasí. Na tribuny se
vejde 1500 diváků, pro něž
budou připraveny i party sta-
ny, pokud by bylo nevlídno.
Fanouškům by se chtěl

předvést i jeden z nejlepších
lezců světa Ondra. Zatím měl

tuto možnost při špičkovém
mezinárodním závodě jen
v roce 2009, kdy se v Brně ko-
nal Světový pohár v lezení
na obtížnost. „Nevzpomínám
na něj dobře, protože jsem se
smeknul v semifinálové cestě
a nepostoupil jsem do finá-
le,“ řekl. Domácí prostředí je
pro něj motivační.
Celkem by se evropského

poháru mělo zúčastnit pat-
náct českých závodníků. Veš-
keré informace o závodě jsou
k dispozici na webu
www.bouldercup.cz. ČTK

inzerce

Příští sezona hokejové NHL
začne v Praze, v O2 areně se
7. a 8. října dvakrát utkají
San Jose s Nashvillem. Se
Sharks nedávno uzavřel no-
vou víceletou smlouvu útoč-
ník Tomáš Hertl, kontrakt
má rovněž obránce Radim
Šimek. Na soupisce Predators
je momentálně i brankář Da-
vid Rittich. „Přijal jsem to ur-
čitě s nadšením. Zpočátku
jsem tomu nemohl uvěřit,
když to byla jen taková první
zmínka, že bychom měli
v Praze hrát, ale to už se říka-
lo dřív. Když se to teď potvrdi-
lo, mám obrovskou radost
a už se hrozně moc těším, až
si budu moct zahrát v Praze,
kde jsem vyrůstal,“ řekl Her-
tl. „Vrátím se na stejný sta-
dion, kde jsem začal hrát pro-
fesionální hokej za Slavii, teď
tam budu hrát zápasy NHL,“
dodal. ČTK

Adam Ondra a spol.
se potkají v Letňanech

NHL v Česku.
Hertl proti
Rittichovi




